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Spørgsmål 

Vil der være EU-retlige problemer ved at fjerne tillægsafgiften på alkoholsodavand, efter-

som ølbaserede alkoholsodavand bliver væsentligt billigere end eksempelvis spiritusbase-

rede? 

 

Svar 

Nej. 

 

I henhold til EU’s alkoholbeskatningsdirektiver skal der som udgangspunkt anvendes 

samme afgiftssats for samme gruppe af drikkevarer defineret i EU's strukturdirektiv. Det 

vil sige samme afgift for alle former for henholdsvis spiritus, øl, vin og andre gærede drik-

kevarer end øl og vin.  

 

Alkoholbeskatningsdirektivet fastsætter ligeledes minimumssatser for de forskellige for-

mer for alkohol. Minimumssatsen er højest for spiritus og lavest for vin. Der er således 

allerede i EU-reglerne en forskel på beskatningen af de forskellige produkter afhængig af, 

hvilken slags alkohol de er baseret på. Dette vil også være tilfældet for alkoholsodavand 

ved en afskaffelse af tillægsafgiften, da det er forskellen i de underliggende alkoholafgifter 

og ikke afskaffelsen af tillægsafgiften, der er årsag til afgiftsforskellen. 


